
 
 

Side 1 
 

 

Bestyrelsens beretning 2022 
 

Klubben 
v/Anders Kjærgaard   

  

Resume 
Klubhuset blev som bekendt udsat for brand i begyndelsen af december 2021. Der var derfor stor aktivitet i de første 

måneder af 2022 med renovering af primært maskinhuset og værkstedet. Det hele blev fuldt renoveret til en høj 

standard. Tak til alle parter for samarbejdet og indsatsen. Ikke mindst til forsikringsselskabet, som har dækket alle 

omkostninger i forbindelse med branden og renoveringen. 

 

Klubben havde ikke budgetteret med et overskud i 2022; men den meget tørre sommerperiode gav nogle 

besparelser, og der forekom ikke som normalt nogen væsentlige uventede udgifter.  

Resultatet for 2022 blev derfor et overskud før afskrivninger på 154.021 Kr. 

 

2022 blev også et godt år for gæstesiden og greenfee indtægterne. Greenfee indtægten blev således  

528.467 kr. (netto), hvilket så vidt vides er rekord i klubbens historie. 

 

Året resulterede også i en pæn – og meget velkommen – stigning i klubbens medlemstal. Netto tilgangen af nye 

medlemmer blev således 25 nye medlemmer. (netto tilgangen er summen af nybegyndere, nye medlemmer og 

udmeldinger) 

 

Vores sponsorer er også en vigtig del af klubben og klubbens økonomi. Og vi har desværre mistet enkelte sponsorer, 

som delvist på grund af coronaen og krisen ikke ønsker at fortsætte. Men der er i 2022 blevet arbejdet på at få 

opdateret vores sponsor register, og der er indgået/forlænget aftaler med i alt 26 sponsorer, heriblandt også vores 

hovedsponsor LINAK. Husk at støtte vores sponsorer – de støtter klubben 

 

Klubben blev udsat for flere tyverier samt hærværk i 2022. Der var 2 indbrud og tyverier i bagrummene, og der blev 

stjålet 2 buggyer, hvoraf den ene ikke er fundet endnu. Og vores handicap ”scooter” blev desværre udsat for 

hærværk i grad, som gjorde en reparation for dyr.  

Med udgangspunkt i dette besluttede bestyrelsen at etablere låse i bagrummene, og opsætte 

overvågningskameraer. Låsene i bagrummene er lig låsende i klublokalet og greenfee rummet, og alle låse låses i og 

op samtidigt  

 

Banens klipning gav anledning til mange kommentarer og meninger. Dette er ikke usædvanligt; men specielt 

vildnæsset blev diskuteret en del. Dette har resulteret i, at klipningen i 2023 vil blive modificeret i nogle udvalgte 

områder.     
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Status pr 1. januar 2019 2020 2021 2022 2023

      Seniorer 292 267 266 275 285

      Flex 28 34 34 26 24

      Flex+ 23 20 17 15 13

      Ungseniorer 10 8 21 29 39

      Juniorer 10 7 5 9 10

      Andre* 14 26 15 10 18

      Total 377 362 358 364 389

2018 2019 2020 2021 2022

306.780      251.243      353.867      456.465         528.468         

Udvikling i greenfeeindtægter (netto)*

Medlems status og nye medlemmer 
Antallet af medlemmer udviklede sig meget positivt i 2022. Vi var således netto 25 flere medlemmer ved årsskiftet 

2022/2023 i forhold til årsskiftet 2021/2022. (netto tilgangen er summen af nybegyndere, nye medlemmer og 

udmeldinger) 

 

Dette er helt klart drevet af det gode arbejde, der bliver lavet for nybegyndere. Det lige fra modtagelsen, træningen, 

mentorordningen og onsdagsklubben.  

Vi har således haft 51 prøvemedlemmer/nybegyndere hvoraf størstedelen har meldt sig ind.  

Som en del af bestræbelserne på at få flere medlemmer prøvede vi i 2022 at være med i DGU’s ”Kvinder & Golf” 

program. Der var 8 deltagere, som jo ikke er så mange. Men det var en stor succes, og vi har besluttet at være med 

igen i 2023.   

 

Vi blev faktisk kontaktet af en DGU-konsulent, som baseret på spørgeskemaundersøgelser fortalte os, at Nordborg 

Golfklub er den klub i Danmark, som har de mest tilfredse nybegyndere – GODT GÅET. og tusind tak for det gode 

arbejde fra dem der beskæftiger sig med nybegyndere. 

 

Medlemsudvikling fra 2019 – 2023: 

 

 

 

 

 

 

 

 

   *Prøve, passiv og langdistancemedlemmer 

 

Der er dog en del af nybegynderarbejdet, som kan styrkes. Og det er mentorordningen, hvor vi har manglet 

mentorer. Altså frivillige til at spille med og hjælpe nybegynderne i gang på både par-3 banen og den store bane.  

 

Greenfee og gæstestatus 
Greenfeeindtægter har udviklet sig meget positivt - også i 2022, hvor vi formoder at det er en ny rekord. Denne post 

er nu en væsentlig del af klubbens økonomi og udgår 19 % af vores samlede indtægter.  

Og vi har mange gæster fra andre klubber i området, fra idrætshøjskolen og fra mange andre klubber i landet. En 

analyse viste, at vi i 2022 har haft gæster fra i alt 155 andre klubber. 

 

Udvikling i greenfeeindtægter 2018-2022: 

 

 

 

 

       *Buggyudlejning inkluderet og Greenfee markedsføring/reklamer fratrukket 
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Klubber i Klubben 
Nordborg Golfklub har 6 klubber i Klubben, og disse klubber er en væsentlig del af klubbens aktiviteter. 

 

- Seniorklubben har 75 medlemmer og spiller mandag og fredag formiddag. 

- Herreklubben har 63 medlemmer og spiller hver torsdag aften. 

- Dameklubben har 20 medlemmer og spiller hver tirsdag aften. 

- Onsdagsklubben har ikke faste medlemmer; men spiller hver onsdag aften. Klubben er for alle; 

men spillerne er primært nybegyndere, og denne klub er et stort aktiv for vores bestræbelser på 

at få og FASTHOLDE flere medlemmer. 

- Parmatchklubben har 21 tilmeldte par og afholder en række turneringer i løbet af året. 

- Eliten er ca. 35 medlemmer og spiller hver mandag aften. Eliten har 3 herrehold, som deltager i 

danmarksturneringen. 2 hold i kvalifikationsrækken og et hold i 4. division. Holdet i 4. division 

rykkede desværre i 2022 ”ned” i 5 division. 

De aktive klubber i klubben er et tegn på at klubbens medlemmer værdsætter sammenhold og socialt samvær. 

 

Turneringer og turneringsudvalg 
Der blev i 2022 etableret et nyt turneringsudvalg med en del flere medlemmer. Udvalget blev under koordinering af 

Sven Christensen opdelt i 3 teams, som hver fik ansvaret for nogle turneringer. Det var selvfølgelig en læringsproces 

for mange, som ikke havde nogen erfaring med turneringer; men alle turneringer blev afviklet succesfuldt uden 

væsentlige problemer. 

 

Følgende turneringer blev afholdt med de nævnte deltagerantal 

 

- Åbningsmatchen med 74 deltagere. 

- Bededagsturnering med 49 deltagere. 

- Rynkeby – Knæk Cancer Golf med 72 deltagere.  

- Pinseturnering med 76 deltagere. 

- Nordborg Open med 176 deltagere 

- Klubmesterskab med 49 deltagere 

- NH Jespersen Open med 50 deltagere.  

- Sponsor & medhjælperturnering 68 deltagere 

- Greenkeeperens hævn med 50 deltagere 

- Andematch med 36 deltagere 

 

Gode turneringer med pæne deltagerantal. Igen Et tegn på en klub som sætter pris på sammenhold og socialt 

samvær. 

 

Personale 
Nordborg Golfklub har i 2022 haft følgende personale 

 

 Henning Christiansen - Chefgreenkeeper 

 Bo Frosch - Greenkeeperassistent 

 Johnny Hansen – Medhjælper 

 Verner Kohls - Medhjælper 

 Rikke Andersen – service og kontormedarbejder 
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Rikke’s stilling er ny og blev oprettet, som en del af erstatningen for æresmedlem Marie Pedersen i forbindelse med 

hendes aftrædelse som bestyrelsens sekretær. En stor del af stillingens indhold er at hjælpe vores medlemmer og 

mange gæster, så alle får en god oplevelse. Stillingen blev også oprettet som en del af forberedelserne til at modtage 

gæster fra det kommende Nordborg Resort. 

Vi er rigtig glade for, at alle medarbejdere fortsætter i 2023, og takker for indsatsen i 2022.   

 

Frivillige 
Nordborg Golfklub er en lille klub, som slet ikke kunne eksistere uden vores mange frivillige. Der ydes en stor indsats 

i forbindelse med vores årlige arbejdsdag og i de mange arbejdsgrupper/udvalg.  

Vi har forsøgt at finde ud af hvor mange frivillige klubben egentlig har. Og vi kom frem til at ca. 105 medlemmer har 

ydet en frivillig indsats for klubben, enten i forbindelse med arbejdsdagen eller i en arbejdsgruppe - i mange tilfælde 

både og. 

 TUSIND TAK FOR JERES INDSATS OG HJÆLP    

Økonomi 
v/ Marianne Agerley 

Regnskabet for golfklubben er i 2022 ikke mere præget af at pandemi skrækken er over os,  vi må  konstatere at vore 

greenfee gæster stadig stabilt har besøgt vores klub. Det har været svært at budgettere med udgifter på 

forbrugsdelen, da priserne på alt blot varslede stigninger.  Også værkstedsbranden i december 2021 satte focus på at 

få værkstedet bragt tilbage til det ønskede niveau igen.  

Branden blev omfattende og kom økonomisk op i kr. 1.126.000 i erstatning, (det er bogført under Nordborg 

Golfbane ApS) i det beløb fik vi kr. 182.500 til køb af løsøre der gik til i branden.  

 

I forhold til det budgetterede har der været fremgang i vore Medlemsindtægter som udviste kr. 1.559.336 (kr. 

1.443.339 / 2021) Greenfee som sluttede med kr. 584.234 (533.193/2021) skyldes også fint sammenarbejde med 

Sønderborg Golfklub. 

Klubarrangementer kom ud med flot resultat på kr. 133.217 (131.835 / 2021)  

Sponsorpuljen viste flot resultat på kr. 365.500 (405.944/2021) lille nedgang men også meget positive for 

økonomien i vores klub.  

Af sponsorat har vi modtaget kr. 28.800 fra DGI til rekruttering af nye medlemmer.  

Yderligere indtægter i klubben er Gaver til klubben kr. 28.600 i 2022 fordelt over 136 donorer som vi må takke for at 

vi deraf er bevilliget Momskompensation kr. 124.004 (kr. 123.929/2021) og bevilliget støtte fra Sønderborg 

kommunen fra Lokale tilskud og Sønderborg ordningen i alt kr. 23.092 

Vores tilgodehavende i Nordborg Golfklub Banen Aps er kr 1.684.000 

 

Total på indtægtssiden er vi i 2022 på kr. 3.094.495 (kr. 2.870.825/2021) 

 

Vore maskinpark fik vi i år udvidet med en ny Jacobsen Eclipse 322 Green klipper (ren eldrevet) finansieret igennem 

Leasing Fyn, ved den lejlighed fik vi frikøbt Turfco Topdresseren og Klydestoft trailersprøjten ved at betalt kr. 25.000.  

Vi har nuværende maskiner finansieret igennem Leasing Fyn: Toro 4700 Groundmaster samt John Deere Gator 

arbejdsbil og så den nye Jacobsen Eclipse, som nævnt, leasingaftalerne løber til 2027 og 2028 og aftalen lyder i alt på 

kr. 1.468.907  

Tyverisikring af vores løsøre fik vi startet på, desværre er det nødvenligt og der er i regnskab 2023 sat penge af til 

yderligere sikring af ejendom.  
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Totaler på udgiftssiden er i 2022 ex. afskrivninger er kr. 2.951.226/kr. 2.725.399/2021) 

 

Vi opsagde vores lejemål på Nordborgvej 3 ved at lave en ny aftale med Nyrøjsvej 2 hvor vores maskiner og køretøjer 

lejlighedsvis er placeret.  

 

Vi har fin likviditet i klubben, har stadig indlånsmidler placeret hos Leasing Fyn til forrentning på 1,5 pct p.a.Kr 

755.396,52 hvilket er et must da vi ikke kan gå på lånemarked da vi i fremtiden har større ønsker.  

 

Igen i 2022 har vi afviklet af den gæld som i sin tid blev stiftet til Nordborg kommune og Sønderborg kommune så 

restgælden nu er kr. 3.884.000 der er en meget lempelig afvikling.  

 

Årets overskud er kr. 143.269 før afskrivning (kr. 145.426/2021) 

 

Nordborg Golfbane Aps kom ud med et overskud på kr. 17.554/kr. 8.379/2021 

 

 
 

 

 

Årsregnskab for klubben 2022

Regnskab 2022 Regnskab 2021 Forskel

Indtægter:
Medlemsindtægter 1.559.336 1.443.400 115.936 

Greenfee, netto 521.217 456.466 64.751 

Klubarrangementer 66.953 75.952 -8.999 

Sponsorer, netto 353.923 405.944 -52.021 

Mad og drikkevarer, netto 85.581 63.677 21.904 

Øvrige indtægter, tilskud og gaver 51.692 41.684 10.008 

Renteindtægt lån1 (4%) 15.422 13.495 1.927 

Momsrefusion, netto 95.504 96.057 -553 

2.749.628 2.596.675 152.953 

Udgifter:
Baneleje -250.000 -235.000 15.000 

Baneomkostninger -252.708 -259.116 -6.408 

Maskinomkostninger -248.976 -368.542 -119.566 

Lokaleomkostninger -164.365 -131.491 32.874 

Personaleomkostninger -1.039.841 -919.377 120.464 

Administrationsomkostninger -373.852 -319.023 54.829 

Andre finansielle udgifter -4.670 -6.107 -1.437 

Leasing -261.195 -205.203 55.992 

I alt før afskrivninger 154.021 152.816 -1.205 

Afskrivninger -99.811 -157.223 -57.412 

Donationer + overskud ved ApS 46.354 191.987 145.633 

Resultat efter afskrivninger 100.564 187.580 87.016 
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Baneudvalget 
v/ Bo Holst Jessen 

2022 har været et fantastisk golfår. Greenfee indtægterne har igen været mange, ligesom antallet af de positive 

tilbagemeldinger fra mange medlemmer og greenfeegæster.  

Banens layout har igen i år været til debat. Vi spiller golf på forskellig vis, og det er svært at gøre alle tilfredse. Jeg ser 

baneudvalget som et demokratisk organ, hvor de valgte medlemmer skal vurdere banen ud fra tilbagemeldinger – 

positive som negative. Derfor ønsker jeg også, at alle klubber i klubben er repræsenteret i udvalget, så de tiltag, vi 

arbejder med i udvalget, kan kanaliseres ud til alle medlemmer hurtigt og en god dialog sikres. Derfor opfordrer jeg 

igen klubberne i klubben til at finde en repræsentant til baneudvalget.  

I løbet af sæsonen modtog vi lidt kritik omkring klippeplanen, da vildnisset blev anset for værende for voldsom. 

Dette tog vi op i udvalget og fik tilrettet klippeplanen, således det klippede areal aldrig havde været større. Disse 

tanker er vi gået videre med til fremtidens klippeplan, hvor vi endnu en gang udvider det spilbare areal. Vildnisset vil 

stadig være en del af Nordborgs golfbane, idet det er tendensen fra DGU, at vi skal give noget tilbage til naturen og 

slå et slag for biodiversiteten. Den del har der været mange meninger om, men vi tror, at vi kan skabe en balance 

mellem vild natur og en flot og spillevenlig golfbane. Derfor har vi i den fremtidige klippeplan valgt at klippe 

vildnisset ned i roughhøjde og holde det som værende rough i naturlig spilleretning, således vildnisset kun vil være 

de steder på banen, hvor der normalt ikke spilles golf. Derfor kan man fra kommende sæson opleve en endnu mere 

spillevenlig bane, hvor der er plads slå en lille skævert og stadig være i stand til at finde sin bold og slå den videre. 

Ligeledes laves der i den kommende sæson tiltag for at forbedre klubbens par 3 bane. Med resortets åbning i 2024 

forventer vi flere greenfeespillere end tidligere, hvilket gør klubben rigere. Men ikke alle disse turister er etablerede 

golfere, så også flere vil søge glæde i at spille runder på par 3 banen. Derfor skal den have et tiltrængt løft, hvor der 

skal etableres en sø, der kommer i spil for banens hul 5 og 6, mens der laves en til to bunkere og 2 mounts fordelt 

over banens layout. Det er dog en hårfin balance i at give turister en god, sjov og alsidig golfoplevelse og stadig sikre 

at klubbens nye medlemmer stadig kommer hurtigt gennem sit opstartsforløb.  

Mandskabsmæssigt er der ingen ændringer til den kommende sæson. Henning, Bo, Johnny og Verner er igen i klar til 

at klargøre banen og bringe den i den stand, der tiltrækker mange gæster og gør medlemmerne glade. Men uden 

alle frivilliges hjælp går det ikke, så det har været skønt at se, så mange frivillige give et nap med i sidste sæson. Vi 

håber naturligvis, at I igen er klar til at hjælpe til igen i år. Vi håber på mange gode runder og hyggeligt samvær 

omkring klubhuset – en god sæson for alle. 

Likvide midler pr. 31/12 2022:

2022 2021

Diverse konti i Sydbank 397.546 526.224 

Leasing Fyn Bank 755.397 751.495 

1.152.943 1.277.719 -124.776 -                                                        

 Status i 2022 : Restgæld Opr. Hovedstol Slut år

Resultat før afskrivninger 154.021 

Donationer 28.800 

Køb af golfsheltere 2 stk -30.000 

Køb af værktøj til værksted -182.091 

Afdrag fra Golfbane lån 1 12.000 276.000 360.000 2045

Afdrag fra Golfbane lån 2 110.000 2.476.000 2.700.000 2048

Afdrag til Sønderborg kommune, gl. lån -28.350 -3.376.025 -3.850.000 Afhængig af medlemstal

Afdrag til Sønderborg kommune, ny lån -64.000 -1.408.000 -1.600.000 2043

Frikøb efter leasing: Topdres og sprøjte -25.000 

John Deere Gator 155.000 Fortsætter i aftale Jacobsen

 Jacobsens Eclipse 322 Greenklipper 727.928 561.250 2028

Toro 4700 7-kop klipper 740.979 812.500 2027

Forskydning i kortfristet gæld -100.156 

-124.776 
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Klubhus 
v/ Bent Nielsen 

Fra huset er der kommet ny port efter brand, og vi har fået lift op i værkstedet 

Frokost rum er færdig, og der kan vi nu holde vores møder. 

Det har været et godt år med salg af øl og vand, og vi har også fået opvaskemaskine og ny ovn. 

Rikke er blevet ansat, og det er en stor hjælp for alt indkøb af mad og øl.  

Vi er også i gang med nye låse i begge døre i bagrum, og de bliver låst sammen med alt andet.  

Der kommer også kamera op, og derfor sætter vi priser lidt op for bagrum. Der var jo indbrud et par gange 

Der købes flere bugges,  så dem der har private bugges - få dem nu solgt. Et årskort koster  2500 kr for en sæson så 

kører de 

Der kommer ny terrasse det for de gaver vi får hvert år til jul så tak og dem. De der ikke har betalt kan nå det endnu. 

Så har vi fået lavet 2 stk torden huse, og der skal vi have lavet wc og sat tråd op til torden vi må se hvor langt 

pengene rækker. 

Markedsføringsudvalget 
v/ John Mayland 

Vi har desværre i 2022 måtte sige farvel til Axel Nielsen som markedsførings-ansvarlig og dermed også som ansvarlig 

for alle vores vigtige sponsorer. Axel har gjort et stort og uvurderligt stykke arbejde for NGK. Fra bestyrelsen skal der 

lyde en kæmpe tak for indsatsen. Vi håber trods alt at se Axel og hans gode humør i klubben fremover. 

Det har desværre også betydet, at vi har måtte sige farvel til et par af Axels sponsorer, som naturligt har valgt at 

opsige deres samarbejde. Når det er sagt, så er det lykkedes os at tegne nye sponsoraftaler med i alt 26 vigtige og 

lokale sponsorer. Nogle af dem for både 2023 og 2024. Værdi 355.000,-/år. 

Der er dermed brugt en del energi i 2022 på at få ryddet op i vores sponsorregister, sponsorskilte og reklametavler.  

LINAK har heldigvis igen skrevet under på en 1-årig aftale med tilsagn om yderligere et år. Specielt med henblik på 

det nye ressort, som begge parter forventer sig en del af. 

Markedsføringsudvalget bliver i 2023 forstærket med to nye medlemmer. Dermed kan vi i 2023 lave en mere 

målrettet indsats mht. markedsføring af NGK, så vi kan tiltrække så mange greenfee gæster som muligt. 

Samtidig arbejdes der på et ”Månedens Sponsor” koncept, i et forsøg på at sætte vores sponsorer mere i fokus. Der 

hersker ingen tvivl om, at tiderne er hårde og at sponsoraftaler er det første firmaerne, skærer fra, når økonomien 

udfordres. Dvs. NGK skal være et attraktivt tilvalg for vores sponsorer. 

 

 

Nordborg 13.3.2023 

Bestyrelsen 

Nordborg Golfklub 


